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Množné číslo 

• Většina podstatných jmen v angličtině tvoří množné číslo 
pomocí přidání koncovky „s“ : např.  

• a cat – cats 

    a table – tables 

 

• Podstatná jména končící na vyslovované s, š, č, ž, nebo 
například „dž“, po kterých není možné koncovku „s“ 
zřetelně vyslovit, přidávají koncovku „es“ vyslovovanou 
obvykle jako /iz/ ,  

   např. a box – boxes /boksiz/  



Množné číslo 

• Podstatná jména končící na souhlásku + y (např. country, 
diary ) , koncové „y“ změkčují na „i“ a přidávají „es“ 

     a country – countries 

     a diary    -  diaries 

 

 !!!! Pozor na podstatná jména, která sice končí na „y“ ,ale 
předchází mu některá ze samohlásek (a,e,i,o,u,) , např.  a 
day. U takových podstatných jmen se pouze přidává koncové 
„s“ při zachování obvyklé výslovnosti : a day – days.  !!! 



Množné číslo 

• Kromě již zmíněných skupin pro množné číslo existuje i 

skupina nepravidelných podstatných jmen, u kterých nelze 

množné číslo jednoduše odvodit. Mezi nejběžnější taková 

podstatná jména patří např. a man, a woman, a child, a 

person atp. 

 

• Kompletní přehled pro vytvoření množných čísel najdete na 

následujícím snímku.  



Plurals 

 jednotné číslo množné číslo 

cat, table, car… + S = cats, tables, cars 

 box, watch, dress… + ES = boxes, watches,   

dresses 

country, diary…  + IES = countries, diaries 

woman, man, child, person, 

tooth 

women, men, children, 

people, teeth 
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